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Boligudvalget har i brev af 23. december 2020 stillet mig følgende spørgsmål 

(BOU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter ønske 

fra Lotte Rod (RV). 

Spørgsmål nr. 42: 

Vil ministeren redegøre nærmere for de overvejelser og hensyn, hvorefter det 

på nuværende tidspunkt ikke er muligt at arbejde sig ud af regimet omkring 

udviklingsplaner og nedrivning af boliger, selvom der har været en positiv ud-

vikling i et boligområde i retning af et mere blandet boligområde og selvom bo-

ligområdet er udgået af listen over hårde ghettoområder? Og vil ministeren i 

forlængelse heraf redegøre for, om det ikke vil være hensigtsmæssigt, hvis der 

eksisterede et incitament til lokalt også at kunne arbejde sig ud af reglerne om-

kring nedrivning af boliger? 

Svar: 

Indsatsen mod parallelsamfund er en reaktion på, at der alt for længe ikke er 

blevet taget hånd om de grundlæggende udfordringer i en række boligområder. 

Heldigvis viser udviklingen i listerne over udsatte boligområder, at det med de 

rette værktøjer og incitamenter er muligt at skabe en positiv udvikling.  

Målet med indsatsen er at skabe varige forandringer og skabe blandede bydele i 

de områder, som i dag er belastede. Det kræver en langvarig og gennemgri-

bende indsats, hvor den positive udvikling skal fastholdes. Målet er ikke at have 

lige knap 40 pct., der er uden for beskæftigelse, og en andel dømte, der er 2½ 

gange højere end landsgennemsnittet. Ambitionen er på sigt at have integre-

rede bydele, som afspejler det omkringliggende samfund. Derfor skal udvik-

lingsplanerne gennemføres.  
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